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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért szükséges, hogy Magyarország 
akkumulátorgyártó nagyhatalommá váljon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Számos város közvetlen közelébe telepítenek az elmúlt időszakban akkumulátorgyárakat. Tárnokon
a lakóházaktól csupán 900 méterre, de ilyen problémával küzdenek a sóskúti, gödi, iváncsai illetve
komáromi lakosok is. A gyárak megépítésének bejelentése előtt társadalmi egyeztetés nem történt,
pedig nagyban befolyásolják a lakók életét. Az ingatlanok és telkek értéke nagymértékben csökkent
a  beruházások  miatt,  ráadásul  mind  a  gyártás,  mind  az  újrahasznosítás  veszélyes  vegyipari
tevékenység, ahol tűz és robbanásveszélyes anyagokkal dolgoznak, és emiatt a baleseti kockázat is
nagy. A helyiek mindenhol tiltakozásba kezdtek, petíciót is indítottak, önkormányzati képviselők is
próbálták megakadályozni  az akkumulátorgyárak építését,  de úgy tűnik a  kormány hajthatatlan,
hogy Magyarország akkumulátorgyártó nagyhatalommá váljon, mindezt az emberek kárára.

Ráadásul  a  koreai  befektetők  jelentős  állami  támogatást  kapnak,  úgy  hogy  az  elektromos
autógyártás legszennyezőbb szegmensét hozzák hazánkba. A nemzetgazdasági szempontból kiemelt
jelentőségű beruházás státuszára hivatkozva a helyben élők nem kaptak biztosítékot arra, hogy a
beruházásnak nem lesz hosszú távú káros hatása akár a lakókörnyezetükre, akár az egészségükre
nézve. 

 

Ezzel kapcsolatban tisztelettel kérdezem:



 
 

1. Még mennyi akkumulátorgyár építése várható itthon lakott területek közelében?

 

2. Mikor lesz hajlandó a kormány rendes társadalmi egyeztetésre a helyi lakosokkal? Miért nem
veszik figyelembe a helyiek véleményét és a környezeti hatásokat egy ilyen beruházásnál?

 

3.  Milyen intézkedésekkel  biztosítja  a  kormány,  hogy sem egy esetleges havária  esemény,  sem
pedig  hosszú  távú  környezetszennyezés  nem  jelent  veszélyt  a  helyben  élőknek  akár  a
lakókörnyezetükre, akár az egészségükre nézve?

 

4.  Miért  fontosabb  a  külföldi  multinacionális  cégek  támogatása,  mint  a  helyieké?  A
kedvezményeket és állami támogatásokat miért nem inkább a hazai kis- és középvállalkozóknak
juttatják?

 

Válaszát várva.

 

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2021.10.25.
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